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 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Teckenförklaring 

X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 

- Avslöjar att personen varit frånvarande under sammanträdet 

T Markerar ersättare som tjänstgjort 

N Upplyser att ersättare närvarat under sammanträde 

Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen 

antecknas under vilka paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort 

det under hela sammanträdet. 

 

Ledamöter X/-  Ersättare T/N  

Moderata samlingspartiet (M) 

Eva Öhbom Ekdahl X  Björn Sandström T  

Mats Gerdau X  Petter Larsson -  

Cathrin Bergenstråhle X  Micael Tyberg -  

Linda Norberg -  Danuta Knapp -  

Ingegerd Thorngren X  Anders Bruhn T  

Tobias Nässén X  Christer Lydig T  

Ylva Sandström X  Henrik Barck T  

Mikael Sandström X From § 206 Helene Skantze -  

Lotta Riedel -  Magnus Plathin-Sturaeus T From § 213 

Annika Jung Backman X From § 207 Johan Hiller T From § 213 

Magnus Bergman -  Anders Markow T From § 213 

Eva Närvä Eickenrodt X  Linda Ohlson T From § 213 

Lars Berglund X  Gun Lingberth T From § 231 

Peter Zethreus X  Monika Segerman N  

Magnus Wakander -  Ingmar Berthelsen -  

Nicole Bistoletti -     

Vilma Mori Aguilar -     

Lars Stenholm X     

Gunilla Elmberg X     

Börje Wessman X     

Ann Hafström X §§ 213-230    

Eric Lindahl -     

Anna Trygg X From § 207    

Rickard Wendt X     

Susann Markow X From § 208    

Pernilla Hsu -     

Mikael Östlund X From § 213    

Lennart Bergh X     

Margareta Hjelmstad X From § 206    
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 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Folkpartiet liberalerna (FP)  

Stefan Saläng  X  Mohammad Noori -  

Gunilla Grudevall-Steen X  Gertrud Lindgren T  

Monica Brohede Tellström   X  Karin Ekdahl-Wästberg -  

Anne Skoogh X From § 205 Sten Grack N From § 205 

Mats Granath X     

Kurt Björkholm -     

Anna-Karin Boréus X     

Centerpartiet (C) 

Leif Holmberg X From § 206 Mia Wallgren -  

Hans Peters X  Ingmar Sahlgren T §§ 202-205 

Kristdemokraterna (KD) 

Jan-Eric Jansson X  Anna-Lena S Helgesson T §§ 202-206 

Anders Tiger X From § 207 Birgitta Husén N  

Arbetarpartiet – Socialdemokraterna (S) 

Gunnel Nyman Gräff  X  Lena Rönnerstam T  

Josef Tekle -  Pia Ellström -  

Anders Selin -  Erik Svanfeldt -  

Zakia Mirza X  Anders Nilsson -  

Mattias Qvarsell X  CarlMagnus Grenninger T From § 213 

Ingela Birgersson X  Birgitta Norström T  

Kaj Nyman X     

Pyret Due Hedlund X Ej § 224 jäv    

Emil Claesson X     

Tuija Meisaari-Polsa X     

Frida Nordström -     

Miljöpartiet de gröna (MP)  

Sidney Holm X  Magnus Söderström T  

Brita Ström -  Elisabeth Karlsson T §§ 202-205 

Gudrun Hubendick X  Roland von Malmborg -  

Per Chrisander X     

Kerstin Nöre Söderbaum X From § 206    

Nackalistan (NL) 

Christina Ståldal X  Staffan Waerndt N  

Mikael Carlsson X  Rahim Jafari -  

Johan Kjellman X     

Vänsterpartiet (V) 

Rolf Wasteson -  Lars Örback -  

Agneta Johansson X  Camilla Carlberg T  
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Innehållsförteckning 

§ 202 ................................................................................................................... 8 

Protokolljusterare ...................................................................................................................... 8 

§ 203 Dnr KFKS 2013/ ....................................................................................... 9 

Stängning av Näckenbadet ........................................................................................................ 9 

§ 204 Dnr KFKS 2013/396-619 ....................................................................... 10 

Sommarskola i Nacka .............................................................................................................. 10 

§ 205 Dnr KFKS 2013/397-619 ....................................................................... 11 

Arbetsmarknadsinsatser .......................................................................................................... 11 

§ 206 Dnr KFKS 2013/572-346 ....................................................................... 12 

VA-kostnader för invånarna på Älgö och i Boo ................................................................ 12 

§ 207 Dnr KFKS 2013/568-265 ....................................................................... 14 

Interpellation om Skuruparken .............................................................................................. 14 

§ 208 Dnr KFKS 2013/569-006 ....................................................................... 15 

Fritidsnämndens sammanträden ............................................................................................ 15 

§ 209 Dnr KFKS 2013/570-769 ....................................................................... 16 

Drogsituationen i Nacka ......................................................................................................... 16 

§ 210 Dnr KFKS 2013/571-002 ....................................................................... 17 

Delegationsordning i tekniska nämnden .............................................................................. 17 

§ 211 Dnr KFKS 2013/566-315 ....................................................................... 18 

Parkeringsplatser vid Sickla strand och Tallbacken .......................................................... 18 

§ 212 Dnr KFKS 2013/567-759 ....................................................................... 19 

Hemlöshet i Nacka ................................................................................................................... 19 

§ 213 Dnr KFKS 2010/530-113 ....................................................................... 20 

Ny ersättare (M) i kommunfullmäktige ............................................................................... 20 



 5  
 14 oktober 2013 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 214 Dnr KFKS 2010/530-113 ....................................................................... 21 

Ny ledamot och ny ersättare (FP) i kommunfullmäktige ................................................ 21 

§ 215 Dnr KFKS 2010/530-113 ....................................................................... 22 

Ny ledamot och ny ersättare (FP) i kommunfullmäktige ................................................ 22 

§ 216 Dnr KFKS 2010/530-113 ....................................................................... 23 

Ny ledamot och ny ersättare (MP) i kommunfullmäktige ............................................... 23 

§ 217 Dnr KFKS 2010/530-113 ....................................................................... 24 

Val av ny ledamot och 1:e vice ordförande (KD) i fritidsnämnden för tiden intill 

utgången av 2013 ...................................................................................................................... 24 

§ 218 Dnr KFKS 2010/530-113 ....................................................................... 25 

Val av ny ersättare (KD) i tekniska nämnden för tiden intill utgången av 2013......... 25 

§ 219 Dnr KFKS 2010/530-113 ....................................................................... 26 

Val av ny ersättare (M) i tekniska nämnden för tiden intill utgången av 2013 ........... 26 

§ 220 Dnr KFKS 2010/530-113 ....................................................................... 27 

Val av ny ersättare (M) i valnämnden för tiden intill utgången av 2013 ....................... 27 

§ 221 Dnr KFKS 2010/530-113 ....................................................................... 28 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot (S) i tekniska nämnden från 

Ida Johansson samt val av ny ledamot för tiden intill utgången av 2013 ...................... 28 

§ 222 Dnr KFKS 2010/530-113 ....................................................................... 29 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare (M) i kommunfullmäktige 

från Ingmar Berthelsen ............................................................................................................ 29 

§ 223 Dnr KFKS 2012/519-214 ....................................................................... 30 

Detaljplan för fastigheten Lännersta 1:148 m.fl. Liljekonvaljens väg 2, i Boo ............. 30 

§ 224 Dnr KFKS 2013/432-256 ....................................................................... 32 

Omreglering av tomträttsavgäld för radhusområdet Sigfridsborg, Älta ...................... 32 

§ 225 Dnr KFKS 2013/491-284 ....................................................................... 35 



 6  
 14 oktober 2013 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Upplåtelse av tomträtt fastigheten Sicklaön 368:2 inom detaljplan för 

Lokomobilvägen, DP 539 ........................................................................................................ 35 

§ 226 Dnr KFKS 2013/520-111 ....................................................................... 37 

Valdistrikt och – kretsar valen 2014 .................................................................................... 37 

§ 227 Dnr KFKS 2013/12-009 ......................................................................... 39 

Den lagstadgade öppenheten bland offentliganställda i Nacka kommun ..................... 39 

§ 228 Dnr KFKS 2012/433-219 ....................................................................... 41 

Utvecklingen av Älta centrum ................................................................................................ 41 

§ 229 Dnr KFKS 2012/434-219 ....................................................................... 43 

Utvecklingen av Orminge centrum ....................................................................................... 43 

§ 230 Dnr KFKS 2012/569-231 ....................................................................... 46 

Bygglovsavgifter för passivhus och minienergihus ............................................................. 46 

§ 231 Dnr KFKS 2012/506-229 ....................................................................... 49 

Gröna tak .................................................................................................................................... 49 

§ 232 Dnr KFKS 2012/58-339 ......................................................................... 53 

Stadsodling på överskottsmark .............................................................................................. 53 

§ 233 Dnr KFKS 2013/78-332 ......................................................................... 55 

Lekplatser som lokala mötesplatser för barn och vuxna ................................................ 55 

§ 234 Dnr KFKS 2013/239-219 ....................................................................... 57 

Utformningen av Skurubron ................................................................................................... 57 

§ 235 ................................................................................................................. 59 

Anmälningar, meddelanden och tillkännagivanden ............................................................ 59 

§ 236 Dnr KFKS 2013/ ..................................................................................... 60 

Förlängd daglig SFI-utbildning ................................................................................................. 60 

§ 237 Dnr KFKS 2013/ ..................................................................................... 61 



 7  
 14 oktober 2013 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Orminge centrums fortsatta utveckling .............................................................................. 61 

§ 238 Dnr KFKS 2013/ ..................................................................................... 62 

Arbetsmiljön i skolköken ........................................................................................................ 62 

§ 239 Dnr KFKS 2013/ ..................................................................................... 63 

 

  



 8  
 14 oktober 2013 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 202 

Protokolljusterare 

Beslut 

Kommunfullmäktige uppdrar åt Lennart Bergh och Sidney Holm att jämte ordföranden 

justera protokollet. Justeringen äger rum den 22 oktober 2013 kl 16.30 i Nacka stadshus, 

entréhuset plan 2. 

 

- - - - - 
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 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 203 Dnr KFKS 2013/609-822 

Stängning av Näckenbadet 
Enkel fråga den 14 oktober 2013 av Mattias Qvarsell (S) 

Beslut 

Den enkla frågan anses besvarad 

 

Handlingar i ärendet 

Enkel fråga 

 

- - - - - 
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 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 204 Dnr KFKS 2013/396-619 

Sommarskola i Nacka 
Interpellation den 17 juni 2013 av Camilla Carlberg och Lars Örback (V) 

 

Beslut 

Ärendet bordläggs.  

 

Handlingar i ärendet 

Interpellation  

Svar  

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 september 2013 

Ärendet bordlades. 

 

- - - - - 
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 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 205 Dnr KFKS 2013/397-619 

Arbetsmarknadsinsatser 
Interpellation den 17 juni 2013 av Camilla Carlberg och Lars Örback (V) 

 

Beslut 

Interpellationen anses besvarad. 

 

Handlingar i ärendet 

Interpellation  

Svar  

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 september 2013 

Ärendet bordlades. 

 

- - - - - 
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 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 206 Dnr KFKS 2013/572-346 

VA-kostnader för invånarna på Älgö och i Boo 
Interpellation den 23 september 2013 av Christina Ståldal (NL) 

 

Beslut 

Interpellationen anses besvarad. 

 

Protokollsanteckning 

Kerstin Nöre Söderbaum lät anteckna följande. 

 

”Nacka kommun har under en lång följd av år pådyvlat berörda fastighetsägare höga 

gatukostnader för ombyggnad av vägar, i samband med införande av kommunala vatten- och 

avloppssystem, VA-system, utan att ge fastighetsägarna möjlighet att påverka kostnaderna. 

Anslutningsavgifterna för kommunala VA-system är reglerade i lag, däremot inte 

gatukostnader. Genom att förlägga VA-ledningar i gata/väg så har Nacka kommun sett en 

möjlighet att föra över gatukostnaderna på fastighetsägarna. Tekniskt/ekonomiskt sett är det 

en god tanke att man samordnar åtgärderna om kommunen kunde visa att man eftersträvar 

hållbara VA-system, hållbara vägar/gator och god kontroll på ekonomin. Kommunala VA-

system är inte hållbara för i dessa transporteras avfall med rent vatten. Ombyggnad av gator 

och vägar har skett/sker med hårdhänta metoder med sprängningar, asfalteringar mm och 

kraftig miljöpåverkan. 

 

Vad gäller nydragning av kommunalt VA plus ombyggnad av vägar var projekt Lännersta en 

väckarklocka med i det närmaste dubblerade kostnader förutom miljöförstöring, för mer än 

tio år sedan. Redan då sprängdes vägkroppar meterdjupt trots att det fanns alternativa tekniska 

lösningar. De strukturfel med bland annat bristande anbudsunderlag och upphandlingar, 

bristande kostnadsuppföljning och kostnadskontroll som fanns redan i projekt Lännersta 

kvarstår i projekt Älgö. Älgö berör betydligt fler fastighetsägare, är ett betydligt större projekt 

och dessutom kommer alla medborgare belastas av projektet med ca 170 miljoner eller mer. 

En av tre etapper återstår. Det som skett och sker på Älgö och i andra ”förnyelseområden” 

går stick i stäv mot utvecklingen till en hållbar samhällsutveckling. Det medför en ökad 

ekonomisk skuld, en ökad miljöskuld plus ökad segregation. Detta i en tid när vi alla har ett 

ansvar att hantera klimatproblemen.  

 

Nacka kommun bristande kostnadskontroll i dessa avseenden också ger ytterligare anledning 

för revisorerna att granska vad som sker.  
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Det finns all anledning att ytterligare granska Nacka kommuns agerande gentemot berörda 

fastighetsägare i första hand, men också gentemot sina medborgare, som belastas av 

överkostnaderna.”    

 

Handlingar i ärendet 

Interpellation  

Svar  

 

- - - - - 
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 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 207 Dnr KFKS 2013/568-265 

Interpellation om Skuruparken 
Interpellation den 23 september 2013 av Christina Ståldal (NL) 

 

Beslut 

Interpellationen anses besvarad. 

 

Handlingar i ärendet 

Interpellation  

Svar  

 

- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 208 Dnr KFKS 2013/569-006 

Fritidsnämndens sammanträden 
Interpellation den 23 september 2013 av Johan Kjellman (NL) 

 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Handlingar i ärendet 

Interpellation  

Svar  

 

- - - - - 
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 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 209 Dnr KFKS 2013/570-769 

Drogsituationen i Nacka 
Interpellation den 23 september 2013 av Christina Ståldal (NL) 

 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Handlingar i ärendet 

Interpellation  

Svar  

 

- - - - - 
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 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 210 Dnr KFKS 2013/571-002 

Delegationsordning i tekniska nämnden 
Interpellation den 23 september 2013 av Kerstin Nöre Söderbaum (MP) 

 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Handlingar i ärendet 

Interpellation  

Svar  

 

- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
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§ 211 Dnr KFKS 2013/566-315 

Parkeringsplatser vid Sickla strand och Tallbacken 
Interpellation den 23 september 2013 av Tuija Meisaari-Polsa, Kaj Nyman och Zakia Mirza 

(S) 

 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Handlingar i ärendet 

Interpellation  

Svar  

 

- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
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§ 212 Dnr KFKS 2013/567-759 

Hemlöshet i Nacka 
Interpellation den 23 september 2013 av Gunnel Nyman Gräff och Lena Rönnerstam (S) 

 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Handlingar i ärendet 

Interpellation  

Svar  

 

- - - - - 
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§ 213 Dnr KFKS 2010/530-113 

Ny ersättare (M) i kommunfullmäktige 
 

Notering 

Länsstyrelsen har utsett Ingmar Berthelsen till ny ersättare. 

 

- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
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§ 214 Dnr KFKS 2010/530-113 

Ny ledamot och ny ersättare (FP) i kommunfullmäktige 
 

Notering 

Länsstyrelsen har utsett Kurt Björkholm till ny ledamot. 

 

Länsstyrelsen har utsett Karin Ekdahl-Wästberg till ny ersättare. 

 

- - - - - 
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§ 215 Dnr KFKS 2010/530-113 

Ny ledamot och ny ersättare (FP) i kommunfullmäktige 
 

Notering 

Länsstyrelsen har utsett Anna-Karin Boréus till ny ledamot. 

 

Länsstyrelsen har utsett Sten Grack till ny ersättare. 

 

- - - - - 
  



 23  
 14 oktober 2013 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
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§ 216 Dnr KFKS 2010/530-113 

Ny ledamot och ny ersättare (MP) i kommunfullmäktige 
 

Notering 

Länsstyrelsen har utsett Kerstin Nöre Söderbaum till ny ledamot. 

 

Länsstyrelsen har utsett Roland von Malmborg till ny ersättare. 

 

- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
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§ 217 Dnr KFKS 2010/530-113 

Val av ny ledamot och 1:e vice ordförande (KD) och ny 

ersättare i fritidsnämnden för tiden intill utgången av 

2013 

Beslut 

Som ny ledamot och 1:e vice ordförande väljs Nello Minati, Alphyddevägen 23, 131 35 

Nacka. 

 
Som ny ersättare väljs Karolina Johansson, Modevägen 4, 131 46 Nacka. 

 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 september 2013 § 155 

Ärendet bordlades. 

 

Beslut i kommunfullmäktige den 17 juni 2013 § 114, 115 

Ärendet bordlades. 

 

- - - - - 
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§ 218 Dnr KFKS 2010/530-113 

Val av ny ersättare (KD) i tekniska nämnden för tiden 

intill utgången av 2013 
 

Beslut 

Som ny ersättare väljs Lydia Liu, Fisksätra torg 7, 133 41 Saltsjöbaden. 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 september 2013 § 162 

Ärendet bordlades. 

 

- - - - - 
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§ 219 Dnr KFKS 2010/530-113 

Val av ny ersättare (M) i tekniska nämnden för tiden 

intill utgången av 2013 
 

Beslut 

Som ny ersättare väljs Philippa Horwitz, Slalomvägen 5, 133 36 SALTSJÖBADEN. 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 september 2013 § 163 

Ärendet bordlades. 

 

- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
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§ 220 Dnr KFKS 2010/530-113 

Val av ny ersättare (M) i valnämnden för tiden intill 

utgången av 2014 
 

Beslut 

Som ny ersättare väljs Tord Tannenberg, Matrosvägen 11, 133 33 SALTSJÖBADEN. 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 september 2013 § 171 

Ärendet bordlades. 

 

- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
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§ 221 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot (S) 

i tekniska nämnden från Ida Johansson samt val av ny 

ledamot för tiden intill utgången av 2013 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet till behandling. 

 

Begäran om entledigande beviljas. 

 

Som ny ledamot väljs Maja Fjaestad, Järla Sjöväg 24, 131 41 NACKA. 

 

Notering 

Samtliga beslut i ärendet var eniga. 

 

- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
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§ 222 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare 

(M) i kommunfullmäktige från Ingmar Berthelsen 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet till behandling. 

 

Kommunfullmäktige beviljar Ingmar Berthelsens begäran om entledigande och överlämnar 

ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 

Notering 

Samtliga beslut i ärendet var eniga. 

 

- - - - - 
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§ 223 Dnr KFKS 2012/519-214 

Detaljplan för fastigheten Lännersta 1:148 m.fl. 

Liljekonvaljens väg 2, i Boo 

Beslut 

Kommunfullmäktige antar planförslaget. 

 

Ärendet 

Planområdet är beläget vid Bagarsjön i Lännersta, nära korsningen Lännerstavägen – 

Liljekonvaljens väg. Området omfattar ca 5 300 kvm och utgörs till största delen av 

befintlig förskolefastighet Lännersta 1:148. 

 

Detaljplanens syfte är att utöka byggrätten på fastigheten Lännersta 1:148 så att en 

utbyggnad av befintlig förskola möjliggörs. Totalt utökas byggrätten med 300 kvm. 

Detaljplanen möjliggör även förbättringar av förskolans angöring samt bevarande av 

värdefull vegetation. 

 

Under granskningstiden har synpunkter kommit in från Nacka Miljövårdsråd, 

Naturskyddsföreningen Nacka och Boo Miljö- och Naturvänner. Länsstyrelsen har ingen 

erinran och tekniska nämnden har inga ytterligare synpunkter utan hänvisar till sitt 

samrådsyttrande. Inga förändringar har gjorts efter granskningen.   

 

På länken nedan eller på hemsidan finns handlingar som hör till ärendets tidigare skeden: 

http://www.nacka.se/web/bo_bygga/projekt/boo_karta/bagarsjons_forskola/Sidor/defa

ult.aspx 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 30 september 2013 § 197 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 28 augusti 2013 § 209 

Planenhetens tjänsteskrivelse den 9 augusti 2013 

Utlåtande 

Plankarta 

Planbeskrivning 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 30 september 2013 § 197 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige antar planförslaget. 

http://www.nacka.se/web/bo_bygga/projekt/boo_karta/bagarsjons_forskola/Sidor/default.aspx
http://www.nacka.se/web/bo_bygga/projekt/boo_karta/bagarsjons_forskola/Sidor/default.aspx
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Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 28 augusti 2013 § 209 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och hemställde hos 

kommunfullmäktige att anta planförslaget. 

 

Yrkanden 

Cathrin Bergenstråhle yrkade med instämmande av Leif Holmberg och Ingela Birgersson 

bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Leif Holmbergs yrkande om bifall till 

kommunstyrelsens förslag. 

  

- - - - - 
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§ 224 Dnr KFKS 2013/432-256 

Omreglering av tomträttsavgäld för radhusområdet 

Sigfridsborg, Älta 

Beslut 

1. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Älta 30:26, 

30:27, 30:29, 30:30, 30:32, 30:38, 30:40, 30:41, 30:46, 30:47, 30:53, 30:58, 30:59, 

30:60, 30:61, 30:63, 30:65, 30:66, 30:69, 30:70, 30:71, 30:72, 30:74, 30:75, 30:78, 

30:83, 30:84, 30:85, 30:92, 30:93, 30:96, 30:97, 30:99, 41:3, 41:4, 41:6, 41:7, 41:10, 

41:12, 41:16, 41:17, 41:18, 41:24, 42:3, 42:5, 42:6, 42:10, 42:13, 42:19, 42:20, 42:21, 

42:24, 42:25, 42:26, 42:28, 42:34, 42:35, 42:40, 42:42, 42:44, 42:45, 42:46, 42:47, 

42:48, 42:49, 42:53, 42:54, 42:55, 42:57, 42:58, 42:59 (grupp 1) till 21 500 kr/år och 

fastighet att gälla fr.o.m. den 1 januari 2015. 

 

2. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Älta 30:34, 

30:81, 30:82, 41:13, 41:14, 42:8, 42:9, 42:22, 42:23, 42:37, 42:51, 42:60  (grupp 2) till 

25 000 kr/år och fastighet att gälla fr.o.m. den 1 januari 2015. 

 

Ärende 

Omreglering av tomträttsavgälder för 83 st. småhusfastigheter, (71 st i grupp 1 och 12 st i 

grupp 2) 

Omregleringstidpunkt den 1 januari 2015. 

Nuvarande avgäld är 12 000 kr/år och fastighet. 

Nya avgälder, utifrån de under år 2009-2012 beslutade avgäldsnivåerna för liknande 

grupphusområden, föreslås bli 21 500 kr/år och fastighet resp. 25 000 kr/år och fastighet. 

För att hinna träffa överenskommelse om de nya avgälderna, senast ett år före om-

regleringstidpunkten, måste beslut fattas av kommunfullmäktige senast den 14 oktober 

2013. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 30 september 2013 § 1198 

Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 22 augusti 2013 

Bilaga 1 Karta del a 

Bilaga 2 Karta del b 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 30 september 2013 § 198 

Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 

1. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Älta 30:26, 

30:27, 30:29, 30:30, 30:32, 30:38, 30:40, 30:41, 30:46, 30:47, 30:53, 30:58, 30:59, 

30:60, 30:61, 30:63, 30:65, 30:66, 30:69, 30:70, 30:71, 30:72, 30:74, 30:75, 30:78, 

30:83, 30:84, 30:85, 30:92, 30:93, 30:96, 30:97, 30:99, 41:3, 41:4, 41:6, 41:7, 41:10, 

41:12, 41:16, 41:17, 41:18, 41:24, 42:3, 42:5, 42:6, 42:10, 42:13, 42:19, 42:20, 42:21, 

42:24, 42:25, 42:26, 42:28, 42:34, 42:35, 42:40, 42:42, 42:44, 42:45, 42:46, 42:47, 

42:48, 42:49, 42:53, 42:54, 42:55, 42:57, 42:58, 42:59 (grupp 1) till 21 500 kr/år och 

fastighet att gälla fr.o.m. den 1 januari 2015. 

 

2. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälderna för fastigheterna Älta 30:34, 

30:81, 30:82, 41:13, 41:14, 42:8, 42:9, 42:22, 42:23, 42:37, 42:51, 42:60  (grupp 2) till 

25 000 kr/år och fastighet att gälla fr.o.m. den 1 januari 2015. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  

 

Protokollsanteckning 

Stefan Saläng lät anteckna följande för Folkparitets fullmäktigegrupp.        

 

”Förslaget till nya avgälder för radhusområdet Sigfridsborg innebär drastiska höjningar 

tomträttsavgälderna med mellan 79% och 108%. Sedan det förra omregleringstillfället 

har den allmänna prisnivån stigit med mindre än 15%. 
  

Tomträttssystemet tillkom med syftet att hjälpa kommunerna och dess invånare till ett 

boende på rimliga villkor. Det har med tiden utvecklats till en kommunal fastighetsskatt. 

Kommunen har med råge kompenserats för markköp, markförädling, teknikinvesteringar, 

lånekostnader och inflation. Bara under den senaste 10-årsperioden har kommunen 

debiterat småhusägarna med tomträtt närmare 100 mkr utan att kommunen haft andra 

kostnader än för själva administrationen.  

  

Folkpartiet är kritisk mot tomrättssystemet för småhus av många skäl: 

1. Tomträttssystemet har omvandlats till en kommunal fastighetsskatt - och synnerligen 

lukrativ inkomstkälla – samtidigt som den statliga fastighetsskatten begränsats. 

2.  Avgäldshöjningarna drabbar enskilda hushåll orimligt hårt. 
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3. Det svaga konsumentskyddet. Den nuvarande tomträttslagstiftningen ger kommunen 

stort spelrum ta ut mycket höga avgälder. Tomträttshavarna är i praktiken tvungna att 

betala det kommunen begär. Alternativet är att bli stämd i fastighetsdomstolen.” 

 

Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 

 

”Kommunen har ett stående erbjudande till alla tomträttsinnehavare att friköpa sina tomter 

och bland de styrande i Nacka är det populärt att sälja ut kommunens tillgångar för att få runt 

en budget med så låg kommunalskatt som möjligt.  

 

Istället för att driva verksamheten så effektivt som möjligt, fyller man hål i budgeten med 

utförsäljning av Nackabornas gemensamma egendom. Detta har pågått ända sedan år 1991 då 

kommunallagens bestämmelse om skyddet av den kommunala förmögenheten togs bort. 

Tanken tidigare var att en kommuns egendom skulle förvaltas så att den inte minskade i 

värde.  En generation skulle inte ha rätt att slösa bort vad föregående generationer 

”ihopbragt till sina efterkommandes gagn”. Reglerna ersattes 1991 av en ganska luddig 

bestämmelse om ”god ekonomisk hushållning”, något som Nackas styrande tolkat på sitt 

eget högst kreativa sätt. 

 

Nacka har de senaste tio åren haft en urusel självfinansieringsgrad vilket kommande 

generationer kommer få lida för om vi fortsätter som idag.” 

 

Hans Peters lät anteckna följande för Centerpartiets fullmäktigegrupp. 

 

”Den kraftiga höjning som nu föreslås av tomträttsavgälderna aktualiserar problemet med 

tomträttsupplåtelser för småhus. Enligt Centerpartiets uppfattning bör frågan om 

friköpspriset aktualiseras inför nästkommande mandatperiod. Det bästa vore att en plan tas 

fram för avveckling av tomträttssystemet för småhus. Det är svårt att se vitsen med att 

skattebetalarna ska äga tomten som småhusägaren har sitt hus på.” 

 

 

- - - - - 
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§ 225 Dnr KFKS 2013/491-284 

Upplåtelse av tomträtt fastigheten Sicklaön 368:2 inom 

detaljplan för Lokomobilvägen, DP 539 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå föreslaget tomträttavtal med 

tillhörande överenskommelse som sidoavtal under förutsättning att bygglov beviljas och 

vinner laga kraft.  

 

Ärende  

 Fastigheten ligger inom detaljplan för Lokomobilvägen, DP 539.  

 Tillträdesdagen är den 1 november 2013. 

 Tomträttsavtal tecknas och avgälden sätts till 3 375 000 kr/år 

 Överenskommelse tecknas avseende nedsättning av avgälden vid upplåtelse av 

hyresrätt. Avgälden enligt överenskommelsen är 1 012 500 kr/år. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 30 september 2013 § 202 

Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 19 augusti 2013 

Bilaga 1  Tomträttsavtal 

Bilaga 2 Överenskommelse 

Bilaga 3 Detaljplanekarta 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 30 september 2013 § 202 

Kommunstyrelsen beslutade att kommunen ska ingå föreslaget tomträttavtal med 

tillhörande överenskommelse som sidoavtal.  

 

Delegationsbeslut ordförande den 2 oktober 2013 

Med ändring av sitt beslut den 30 september 2013, § 202, föreslår kommunstyrelsen 

kommunfullmäktige besluta att kommunen ska ingå föreslaget tomträttavtal med 

tillhörande överenskommelse som sidoavtal. 

 

Yrkanden 

Mats Gerdau yrkade med instämmande av Sidney Holm bifall till kommunstyrelsens förslag 

med tillägget, under förutsättning att bygglov beviljas och vinner laga kraft. 
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Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande om bifall till 

kommunstyrelsens förslag med tillägget, under förutsättning att bygglov beviljas och vinner 

laga kraft. 

 

Protokollsanteckning 

Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 

 

”Det är mycket bra att lägenheterna byggs med en energiförbrukning motsvarande 

passivhus standard. Det är också mycket bra att det är hyreslägenheter som byggs då dessa 

blivit ett allt sällsyntare inslag i Alliansens Nacka . Detta visar på vilka krav det går att ställa 

när kommunen själv äger marken, dessvärre inte särskilt vanligt på senare år efter den 

moderatledda majoritetens utförsäljning av kommuninvånarnas gemensamma egendom. 

 

Då möjligheterna till lokalt omhändertagande av dagvatten inom fastigheten är begränsade 

p.g.a. de geotekniska och faktiska förhållandena borde det utöver utjämningsmagasin ha 

krävts någon form av ”gröna tak”.  

 

Det är lättare att ha en lägre P-norm vid byggande av helt nya bostäder än att sänka P-

normen i ett befintligt bostadsområde eftersom nya hyresgäster är medvetna om vad som 

gäller innan de flyttar in. Wallenstam har tidigare uttryckt en önskan om lägre parkeringstal 

för fastigheten och P-normen borde ha varit lägre, allrahelst som det nu ser ut att bli 

tunnelbana till Nacka. 

 

Tyvärr blev det varken gröna tak eller färre parkeringsplatser. Detta skulle ha bestämts 

tidigare i processen och går inte att kräva så här i efterhand. Detta är en miss i strid mot 

Nackas miljöpolicys, men eftersom kommunen inte har någon miljö- eller 

hållbarhetsdirektör finns det ingen som kan se till att kommunens miljöambitioner omsätts 

från ord till handling. 

 

Miljöpartiet har avsatt pengar i sina budgetförslag till en ”miljödirektör” för att på ett 

övergripande sätt se till att kommunens olika ”miljöambitioner” omvandlas från ord till 

handling. Det blir spännande att se om detta finns med i Alliansens kommande budget, 

eller om man fortsätter som tidigare. Miljöpartiet hoppas Alliansen kommer till insikt om 

att problem vi inte löser idag inte bara försvinner, de skickas bara vidare till nästa 

generation.” 

 

- - - - - 
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§ 226 Dnr KFKS 2013/520-111 

Valdistrikt och – kretsar valen 2014 

Beslut 

1. Kommunfullmäktige beslutar att inga ändringar görs i indelningen i valkretsar; 

 

2. Kommunfullmäktige bifaller föreslagna ändringar i indelningen i valdistrikt; 

 
3. Kommunfullmäktige bifaller förslaget till valdistriktens namn; 

 
4. Kommunfullmäktige föreslår länsstyrelsen fastställa indelningen i valdistrikt och namn 

på valdistrikten samt att anmäla att inga ändringar skett i indelningen i valkretsar. 

 

Ärende 

En översyn av antal röstberättigade per valdistrikt görs inför varje valår. Översynen bygger 

på prognos av antal röstberättigade per valdistrikt. Valdistrikten ska enligt vallagen vara 

mellan 1000-2000 röstberättigade. Förslaget inför 2014 är att ett område flyttas från ett 

valdistrikt till ett annat. Området Hjortängen flyttas från valdistrikt Tollare, Lännersta N, 

Hjortängen till valdistrikt Eknäs som därmed byter namn till Eknäs, Hjortängen. Övriga 

stora valdistrikt hanteras genom fler röstmottagare och annan personal som kan hjälpa till 

med både vägledning och rösträkning.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 30 september 2013 § 199 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 2 september 2013 

Bilaga Lista över samtliga valdistrikt utifrån de föreslagna ändringarna för 2014 

Bilaga Karta med gränsdragningar 

Bilaga Protokollsutdrag valnämnden 19 augusti 2013, § 3 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 30 september 2013 § 199 

1. Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att inga ändringar görs i 

indelningen i valkretsar; 

2. Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige bifaller föreslagna ändringar i 

indelningen i valdistrikt; 
3. Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige bifaller förslaget till 

valdistriktens namn; 
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4. Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige föreslår länsstyrelsen fastställa 
indelningen i valdistrikt och namn på valdistrikten samt att anmäla att inga 
ändringar skett i indelningen i valkretsar. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  

 

Protokollsanteckning 

 

- - - - - 
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§ 227 Dnr KFKS 2013/12-009 

Den lagstadgade öppenheten bland offentliganställda i 

Nacka kommun 
Motion den 10 december 2012 av Christina Ståldal (NL) 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige noterar att det som föreslås i motionen i huvudsak redan pågår. 

Intentionen bakom motionen är därmed uppfylld och motionen är färdigbehandlad. 

Ärende 

Christina Ståldal föreslår i en motion att samtliga chefer, medarbetare och fackligt förtroen-

devalda ska erbjudas utbildning om meddelarfrihet och öppenhet. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 13 maj 2013 § 115 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 18 april 2013 

Motion 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 september 2013 § 185 

Ärendet bordlades. 

 

Beslut i kommunfullmäktige den 17 juni 2013 § 133 

Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 13 maj 2013 § 115 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige noterar att det som föreslås i motionen i huvudsak redan pågår. 

Intentionen bakom motionen är därmed uppfylld och motionen är färdigbehandlad. 

 

Yrkanden 

Mikael Carlsson yrkade bifall till förslaget i motionen. 

 

Tobias Nässén yrkade med instämmande av Mats Granath bifall till kommunstyrelsens 

förslag. 



 40  
 14 oktober 2013 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde proposition på Tobias Nässéns yrkande mot Mikael Carlssons yrkande 

och fann att Tobias Nässéns yrkande hade bifallits.   

 

- - - - - 
  



 41  
 14 oktober 2013 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 228 Dnr KFKS 2012/433-219 

Utvecklingen av Älta centrum 
Motion den 11 juni 2012 av Christina Ståldal, Mikael Carlsson och Johan Kjellman (NL) 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige noterar att förslagen i motionen omfattas av det pågående planarbetet 

kring Älta centrum. Intentionerna bakom motionen är därmed uppfyllda och motionen 

anses färdigbehandlad. 

 

Ärende 

Motionärerna föreslår att ett planförslag som en del av invånarna i Älta tagit fram för Älta 

centrum, ska tas upp på nytt samt att det ska genomföras ett planarbete där framtida 

bebyggelse och samhällsutveckling tas med och där medborgarna ingår som en viktig och 

aktiv part. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 22 april 2013 § 97 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 26 februari 2013 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 23 januari 2013 § 3 

Planenhetens tjänsteskrivelse den 21 december 2012 

Motion 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 september 2013 § 186 

Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 22 april 2013 § 97 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige noterar att förslagen i motionen omfattas av det pågående planarbetet 

kring Älta centrum. Intentionerna bakom motionen är därmed uppfyllda och motionen 

anses färdigbehandlad. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 23 januari 2013 § 3 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden beslutade att överlämna skrivelsen som svar på 

motionen. 
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Yrkanden 

Cathrin Bergenstråhle yrkade med instämmande av Jan-Eric Jansson, Leif Holmberg, 

Christina Ståldal, Mats Granath och Kerstin Nöre Söderbaum bifall till kommunstyrelsens 

förslag. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Cathrin Bergenstråhles yrkande. 

 

Protokollsanteckning 

Kerstin Nöre Söderbaum lät anteckna följande.                

 

”Planera för att göra Älta till en ekokommundel, en ekologiskt hållbar kommundel i det 

fortsatta arbetet Den kanske främsta kvaliteten i Älta är dess närhet till fantastiska 

naturområden, Erstavik, Nackareservatet, Flaten mfl.”   

 

- - - - - 
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§ 229 Dnr KFKS 2012/434-219 

Utvecklingen av Orminge centrum 
Motion den 11 juni 2012 av Christina Ståldal, Mikael Carlsson och Johan Kjellman (NL) 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige noterar att de åtgärder som motionärerna föreslår hanteras i det 

pågående stadsbyggnadsprojektet för Orminge centrum. Motionen är därmed 

färdigbehandlad. 

 

Ärendet 

Christina Ståldal, Mikael Carlsson, Kerstin Brave och Staffan Waerndt (NL) lämnade vid 

kommunfullmäktiges sammanträde den 11 juni 2012 motion, § 162, med förslag om Nacka 

kommun i samverkan med berörda fastighetsparter och invånare utvecklar ett planförslag 

för ett nytt Orminge Centrum samt att detta arbete startar senast i början av 2013. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 22 april 2013 § 98 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 20 mars 2013 § 78 

Planenhetens tjänsteskrivelse den 1 mars 2013 

Motion 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 september 2013 § 187 

Ärendet bordlades. 

 

Beslut i kommunfullmäktige den 17 juni 2013 § 135 

Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 22 april 2013 § 98 

Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige noterar att de åtgärder som 

motionärerna föreslår hanteras i det pågående stadsbyggnadsprojektet för Orminge 

centrum. Motionen är därmed färdigbehandlad. 
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Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 20 mars 2013 § 78 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden föreslog att kommunfullmäktige noterar att de åtgärder 

som motionärerna föreslår hanteras i det pågående stadsbyggnadsprojektet för Orminge 

centrum. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

 

Yrkanden 

Cathrin Bergenstråhle yrkade med instämmande av Anders Tiger, Per Chrisander och 

Gunilla Grudevall Steen bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Johan Kjellman yrkade med instämmande av Kerstin Nöre Söderbaum bifall till förslagen i 

motionen. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde proposition på Cathrin Bergenstråhles yrkande mot Johan Kjellmans 

yrkande och fann att Cathrin Bergenstråhles yrkande hade bifallits. Votering begärdes och 

verkställdes. Vid voteringen avgavs 54 röster för Cathrin Bergenstråhles yrkande och 6 

röster för Johan Kjellmans yrkande. Kommunfullmäktige hade således beslutat i enlighet 

med Cathrin Bergenstråhles yrkande.  

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 

Voteringslista. 

 

Protokollsanteckning 

Agneta Johansson lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 

 

”Utvecklingen av Orminge centrum har stått på dagordningen under många år. För några 

år sedan gjordes ett omtag när formerna för arbetet förändrades, bl a med motiveringen att 

det skulle gå snabbare och enklare att komma framåt. Trots det så förefaller projektet ha 

gått i stå. Det är bara att hoppas att det som skrivs i underlaget stämmer, att vi nu ör nära 

att något händer i Orminge. Men det är något vi hört så många gånger under åren så vi 

behöver se resultatet innan vi litar på det. Vänsterpartiet anser också att det är angeläget att 

utbyggnaden av Orminge centrum nu äntligen kommer igång.” 

 

Christina Ståldal lät anteckna följande. 

 

”Orminge centrums planläggning och utbyggnad har varit en mycket  

segdragen långbänk. Många aktörer har förlorat hopp och förtroende för kommunens 

agerande som hittills inte har lett till någonting. Fokus har inte legat på Boo-delens 

utveckling utan på centrala Nacka, med luftballongen Danvikslösen m.m. som 
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resurskrävande projekt. Man får hålla tummarna att majoriteten är mer seriös denna gång 

och verkligen skrider till verket och genomför en detaljplan så att olika aktörer kan börja 

planera och tro på att kommunen är seriös denna gång. Det är viktigt att ta med sig de 

positiva erfarenheterna för samrådet kring Älta centrum och göra på liknande sätt med 

närdemokrati i fokus i Orminge centrumprojekt. Nackalistan tackar för svar på motionen 

och ser fram mot ett snart förbättrat och utbyggt Orminge centrum.” 

 

Kaj Nyman lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 

 

 ”Sedan 2005 har det pratats om en utveckling av Orminge centrum men hittills har inget 

skett. Nu får vi information om att en planering ska påbörjas till hösten. Det är synnerligen 

angeläget att det blir en seriös process, att den sker i dialog med boende i Boo-delen och att 

planeringen verkligen går framåt så att vi inom en snar framtid kan få ett bra 

centrumområde i Orminge.” 

 

Kerstin Nöre Söderbaum lät anteckna följande. 

 

”Kommunen har ansvaret för att alltför lite gjorts för Orminge centrum. Planera för att rätta 

till brister såsom trafiksituationen och skapa fler kvaliteter än Folkets hus i första hand en 

simhall. Skapa en ekologisk simhall den bästa i Sverige, med solceller på taket, hållbara 

reningsanläggningar, motionscyklar som skapar el, mm i samråd med de boende och 

fastighetsägarna. Nacka kommun behöver lära sig kostnadskontroll och kan därigenom ta 

dessa medel eller stoppa Kvarnholmsbron. Båda åtgärderna inbringar vardera ca 100 miljoner 

att använda för planeringen i Orminge mm.”   

 

- - - - - 
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§ 230 Dnr KFKS 2012/569-231 

Bygglovsavgifter för passivhus och minienergihus 
Motion den 8 oktober 2012 av Sidney Holm (MP) 

 

Beslut 
Med stöd av reglerna om minoritetsskydd i 5 kap. 36 § kommunallagen återremitteras 
ärendet till miljö- och stadsbyggnadsnämnden med uppdrag att utreda ärendet i enlighet 
med förslagen i motionen baserat på tillgängliga fakta. 

 

Ärendet 

Miljöpartiet har lämnat in en motion om behovet av att stötta byggandet av passivhus och 

minienergihus i kommun. Motionären yrkar att bygglovstaxan ska slopas i efterhand för de 

byggherrar som klarar kraven för passiv- eller minienergihus samt att byggreglerna ska 

anpassas efter passivhusens tjockare vägar och behov av luftsluss. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 22 april 2013 § 99 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 27 mars2013  

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 14 februari 2013 § 48 

Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 september 2013 § 188 

Ärendet bordlades. 

 

Beslut i kommunfullmäktige den 17 juni 2013 § 136 

Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 22 april 2013 § 99 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

1. Kommunfullmäktige avslår förslagen om att kommunen under en treårsperiod ska 

efterskänka bygglovstaxan för passiv- och minienergihus. 

2. Kommunfullmäktige avslår förslaget om att byggreglerna ska tillåta en sex procent 

större byggarea för passivhus, som anpassning efter passivhusens behov av tjockare 

väggar och luftsluss. 
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Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 14 februari 2013 § 48  

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden föreslog kommunfullmäktige att besluta följande: 

 Att avslå den del av motionen som handlar om att kommunen ska 

efterskänka bygglovstaxan för passiv- och minienergihus, samt att en 

omprövning av beslutet ska ske efter tre år (punk 1 och 2 i yrkandet). Det är 

viktigt att stötta och öka det energieffektiva byggandet i kommunen. Däremot är 

det tveksamt om det är rättvist och i enlighet med regelverket för bygglovstaxan att 

låta skattekollektivet bekosta några individers bygglovskostnad. Det finns även 

svårigheter för kommunen att följa upp verifieringen av energikraven. Kommunen 

kan däremot i markanvisningar, genom civilrättsliga avtal, använda ekonomiska 

incitament få fart på det energieffektiva byggandet (se exempel från Västerås på 

sidan 3) 

 

Att avslå den del av motionen som rör anpassning av byggreglerna till passivhusens 

behov av tjockare väggar och luftsluss. Anpassningen till passivhusens behov av större 

byggnadsyta kan lösas genom att kommunen i aktuella ärenden tar beslut om lov med en 

liten avvikelse från planen. Varken plan- och bygglagen eller rättspraxis medger att 

åtskillnad görs mellan olika typer av byggnader, som t.ex. passivhus. 

 

Yrkanden 

Cathrin Bergenstråhle yrkade med instämmande av Leif Holmberg och Mats Gerdau bifall 

till kommunstyrelsens förslag. 

 
Sidney Holm yrkade med instämmande av Agneta Johansson, Kerstin Nöre Söderbaum,  
Carl-Magnus Grenninger, Johan Kjellman, Mikael Carlsson, Per Chrisander och Christina 
Ståldal att ärendet ska återemitteras för att utreda ärendet i enlighet med förslagen i 
motionen baserat på tillgänglig fakta. 

 

Mats Gerdau yrkade avslag på Sidney Holms yrkande om återremiss.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde proposition på Mats Gerdaus yrkande mot Sidney Holms yrkande och 

fann att Mats Gerdaus yrkande hade bifallits. Votering begärdes och verkställdes. Vid 

voteringen avgavs 40 röster för Mats Gerdaus yrkande och 21 röster för Sidney Holms 

yrkande. Med stöd av reglerna om minoritetsskydd i 5 kap. 36 § kommunallagen hade 

således kommunfullmäktige beslutat att återremittera ärendet.   

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 

Voteringslista.  
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Protokollsanteckning 

Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöparitets fullmäktigegrupp. 

 

”För att nå de av FN uppställda klimatmålen och för att kunna möta EU:s lagstiftning om 

näranollbyggnader år 2020 krävs att vi agerar NU. Utan lokala politiska initiativ runtom i 

världen går vi mot en säker kollaps av de globala ekosystemen.  

 

Det resonemang Alliansen använder sig av om att vi bör vänta på att ”någon annan” 

kommer med lösningar, eller att ”något annat” förslag vore bättre, visar på att man inte 

förstått omfattningen av de utmaningar vi står inför. I Nacka har vi fler passiva 

allianspolitiker än passivhus och det är hög tid att ändra på detta.”  

  

 

- - - - - 
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§ 231 Dnr KFKS 2012/506-229 

Gröna tak 
Motion den 10 september 2012 från Sidney Holm och Per Chrisander (MP) 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar följande. 

 

Det kommande planprogrammet för Centrala Nacka ska utgöra pilotprojekt i Nacka 

kommun för utnyttjande av grönytefaktor. I övriga stadsbyggnadsprojekt som innebär 

förtätning på västra Sicklaön ska möjligheten att använda grönytefaktor undersökas.  

 

Intentionerna bakom punkten två i motionens förslag anses uppfyllda genom att 

erfarenheterna från Nacka kommuns pilotprojekt med grönytefaktor och ekosystemtjänster 

(Centrala Nacka resp. Nacka strand) ska utvärderas och erfarenheterna därifrån kan komma 

att användas i andra planområden. 

 

Intentionerna bakom punkten tre i motionens förslag anses uppfyllda genom de riktlinjer 

och bestämmelser för dagvattenhantering som finns i dagvattenpolicyn och genom 

riktlinjer för dagvattenhantering respektive hållbart byggande.  

 

Ärendet 

Miljöpartiet har lämnat in en motion med följande förslag: 
1. En strategi tas fram för att vid den kommande förtätningen av Nackas centrala 

delar inte minska de gröna ytorna och även för hur vi kan minimera de hårdgjorda 

ytorna. 

2. En strategi tas fram över hur vi vid framtagandet av nya exploateringsavtal och 

detaljplaner minimerar hårdgjorda ytor och maximerar gröna ytor. 

3. Klara riktlinjer och bestämmelser tas fram för hur dagvattnet vid om- och 

nybyggnation ska tas om hand inom redan bebyggda fastigheter. 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 3 juni 2013 § 143 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse 13 mars 2013 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 20 mars 2013 § 77 

Motion 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 september 2013 § 189 

Ärendet bordlades. 

 

Beslut i kommunfullmäktige den 17 juni 2013 § 137 

Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 3 juni 2013 § 143 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att besluta följande: 

Det kommande planprogrammet för Centrala Nacka ska utgöra pilotprojekt i Nacka 

kommun för utnyttjande av grönytefaktor. I övriga stadsbyggnadsprojekt som innebär 

förtätning på västra Sicklaön ska möjligheten att använda grönytefaktor undersökas.  

Intentionerna bakom punkten två i motionens förslag anses uppfyllda genom att 

erfarenheterna från Nacka kommuns pilotprojekt med grönytefaktor och ekosystemtjänster 

(Centrala Nacka resp. Nacka strand) ska utvärderas och erfarenheterna därifrån kan komma 

att användas i andra planområden.  

Intentionerna bakom punkten tre i motionens förslag anses uppfyllda genom de riktlinjer 

och bestämmelser för dagvattenhantering som finns i dagvattenpolicyn och genom 

riktlinjer för dagvattenhantering respektive hållbart byggande.  

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 20 mars 2013 § 77 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden föreslog kommunfullmäktige att besluta följande: 

1. Det kommande planprogrammet för Centrala Nacka ska utgöra pilotprojekt i Nacka 

kommun för utnyttjande av grönytefaktor. I övriga stadsbyggnadsprojekt som innebär 

förtätning på västra Sicklaön ska möjligheten att använda grönytefaktor undersökas. 

2. Besluta att motionens andra punkt är besvarad. Erfarenheterna från Nacka kommuns 

pilotprojekt med grönytefaktor och ekosystemtjänster (Centrala Nacka resp. Nacka strand) 

ska utvärderas och erfarenheterna därifrån kan komma att användas i andra planområden. 

3. Besluta att motionens tredje punkt är besvarad. Riktlinjer och bestämmelser för 

dagvattenhantering finns i Nacka kommuns dagvattenpolicy samt i riktlinjerna för 

dagvattenhantering respektive hållbart byggande. 

 

Yrkanden 

Leif Holmberg yrkade med instämmande av Cathrin Bergenstråhle bifall till 

kommunstyrelsens förslag. 

 

Sidney Holm yrkade med instämmande av Per Chrisander, Mikael Carlsson och Agneta 

Johansson bifall till förslagen i motionen. 
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Beslutsgång 

Ordföranden ställde proposition på Leif Holmbergs yrkande mot Sidney Holms yrkande 

och fann att kommunfullmäktige hade bifallit Leif Holmbergs yrkande.   

 

Protokollsanteckning 

Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 

 

”En i huvudsak framsynt motion från Miljöpartiet som Nackalistan stödjer. Gröna tak är 

bara ett i raden av goda miljöinitiativ som borde bli verklighet i Nacka. Att Nacka inte 

aspirerar på att bli en progressiv miljökommun är uppenbart. Så länge kommunens 

miljöverksamhet inte har något inflytande på planavdelningen, på byggande, investeringar 

och exploateringar så lär inget hända. Inom dessa områden kommer miljöaspekter alltid vid 

sidan av och har lågt reellt inflytande på processerna.” 

 

Agneta Johansson lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp.    

 

”Värdet av att behålla de gröna ytorna får allt större betydelse i den förtätning av 

bebyggelsen som kommer att ske – och som vi i övrigt stödjer – i t.ex. Nackas centrala 

delar. De gröna ytorna har en positiv inverkan på trivsel i och attraktion för 

bostadsområden. Som också anges i ärendebeskrivningen är grönytor i stadsmiljö ”en 

positiv resurs i så skilda frågor som dagvattenhantering, vattenrening, mikroklimat, 

biologisk mångfald, rekreation och upplevelsen av miljön”. Gröna tak är då ett sätt att 

ytterligare uppnå de effekter som vi vill uppnå. Det är positivt att vi nu kommer att utnyttja 

grönytefaktorn i det kommande planprogrammet för Centrala Nacka. Dock ser vi ingen 

anledning till att det ska betraktas som ett pilotprojekt. Det finns både erfarenhet och 

kunskap om lösningar och tillämpning vad gäller grönytor, gröna tak och hur hårdgjorda 

ytor kan utformas så att de släpper igenom dagvatten. Något som kommer att krävas för att 

klara de ökade nederbördsmängderna p.g.a. klimatförändringarna. Vi tycker också att det är 

väl passivt att anse att kommunen inte har möjlighet att påverka genomförande av åtgärder 

för dagvattenhantering där kommunen inte äger marken. Om sådana åtgärder ger bättre 

lösningar och en bättre miljö, tror vi att en exploatör ser fördelarna och kommer att följa 

de rekommendationer som ges. Det är trots allt kommunen som har det övergripande 

ansvaret och som har möjlighet att se ett projekts konsekvenser i ett större perspektiv. 

Slutligen vill vi ifrågasätta resonemanget om de ekonomiska konsekvenserna. Rimligen bör 

de kostnader som är kopplade till frågor om grönytor, lösningar för hårdgjorda ytor och 

gröna tak, betraktas i ett livscykelperspektiv och inte avgränsas till en ökad kostnad i 

utrednings- och projekteringsfaserna. De positiva effekter som kan förväntas kommer med 

stor sannolikhet mångfalt uppväga de oftast marginella kostnader som uppstår i de tidiga, 

men ack så viktiga, skedena.” 
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Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 

 

”Värdet av att behålla de gröna ytorna får allt större betydelse i den förtätning av 

bebyggelsen som kommer att ske – och som vi i övrigt stödjer – i t.ex. Nackas centrala 

delar. De gröna ytorna har en positiv inverkan på trivsel i och attraktion för 

bostadsområden. Som också anges i ärendebeskrivningen är grönytor i stadsmiljö ”en 

positiv resurs i så skilda frågor som dagvattenhantering, vattenrening, mikroklimat, 

biologisk mångfald, rekreation och upplevelsen av miljön”. Gröna tak är då ett sätt att 

ytterligare uppnå de effekter som vi vill uppnå.  

 

Det är positivt att vi nu kommer att utnyttja grönytefaktorn i det kommande 

planprogrammet för Centrala Nacka. Dock ser vi ingen anledning till att det ska betraktas 

som ett pilotprojekt. Det finns både erfarenhet och kunskap om lösningar och tillämpning 

vad gäller grönytor, gröna tak och hur hårdgjorda ytor kan utformas så att de släpper 

igenom dagvatten. Något som kommer att krävas för att klara de ökade 

nederbördsmängderna p.g.a. klimatförändringarna.  

 

Vi tycker också att det är väl passivt att anse att kommunen inte har möjlighet att påverka 

genomförande av åtgärder för dagvattenhantering där kommunen inte äger marken. Om 

sådana åtgärder ger bättre lösningar och en bättre miljö, tror vi att en exploatör ser 

fördelarna och kommer att följa de rekommendationer som ges. Det är trots allt 

kommunen som har det övergripande ansvaret och som har möjlighet att se ett projekts 

konsekvenser i ett större perspektiv.  

 

Slutligen vill vi ifrågasätta resonemanget om de ekonomiska konsekvenserna. Rimligen bör 

de kostnader som är kopplade till frågor om grönytor, lösningar för hårdgjorda ytor och 

gröna tak, betraktas i ett livscykelperspektiv och inte avgränsas till en ökad kostnad i 

utrednings- och projekteringsfaserna. De positiva effekter som kan förväntas kommer med 

stor sannolikhet mångfalt uppväga de oftast marginella kostnader som uppstår i de tidiga, 

men ack så viktiga, skedena.” 

 

 

- - - - - 
  



 53  
 14 oktober 2013 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 232 Dnr KFKS 2012/58-339 

Stadsodling på överskottsmark 
Motion den 30 januari 2012 av Christina Ståldal, Mikael Carlsson och Johan Kjellman (NL) 

Beslut 

Kommunfullmäktige noterar att kommunen har ett fungerande arbete kring koloniodling 

och samarbete med föreningar på det området. Motionen föranleder därför inte några 

ytterligare åtgärder och är med detta färdigbehandlad. 

 

Ärende 

Motionärerna föreslår att kommunen ska tillåta stadsodling på kommunal mark, utarbeta 

information och handlingsförslag om hur man som enskild kan komma igång och 

samverka med föreningar, studieförbund och nätverk.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 2 september 2013 § 173 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 9 augusti 2013 

Tekniska nämnden den 21 maj 2013 § 74 

Motion 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 september 2013 § 190 

Ärendet bordlades. 

 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 september 2013 § 173 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige noterar att kommunen har ett fungerande arbete kring koloniodling 

och samarbete med föreningar på det området. Motionen föranleder därför inte några 

ytterligare åtgärder och är med detta färdigbehandlad. 

Beslut i tekniska nämnden den 21 maj 2013 § 74 

Tekniska nämnden ansåg att första och tredje förslagspunkterna var besvarade samt 

föreslog kommunfullmäktige avstyrka andra punkten i motionen. 
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 14 oktober 2013 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Yrkanden 

Christina Ståldal yrkade med instämmande av Kerstin Nöre Söderbaum, Sidney Holm och 

Agneta Johansson bifall till förslagen i motionen. 

 

Gunilla Grudevall Steen yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Beslutsgång 

Ordföranden ställde proposition på Gunilla Grudevall Steens yrkande mot Christina 

Ståldals yrkande och fann att kommunfullmäktige hade bifallit Gunilla Grudevall Steens 

yrkande. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 51 röster för Gunilla 

Grudevall Steens yrkande och 10 röster för Christina Ståldals yrkande. 

Kommunfullmäktige hade således beslutat i enlighet med Gunilla Grudevall Steens 

yrkande. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande.  

 

Voteringslista.  

 

Reservation 

Christina Ståldal anmälde att Nackalistans fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet. 

 

Protokollsanteckning 

Kerstin Nöre Söderbaum lät anteckna följande.  

 

”Uppmuntra stadsodling, ge intresserade stöd och rimliga kontraktstider mm. Det gäller att 

stödja och sprida idéer från den unika verksamheten Odla med solen i Fisksätra och andra 

goda krafter.”   

 

 

- - - - - 
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 14 oktober 2013 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 233 Dnr KFKS 2013/78-332 

Lekplatser som lokala mötesplatser för barn och vuxna 
Motion den 28 januari 2013 av Christina Ståldal och Johan Kjellman (NL) 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige avslår förslaget om att sätta upp en belysning i lekparken vid Ulvsjö-

vägen senast år 2013. Förslaget om att en översyn och plan över belysningsbehov i övriga 

liknande lekplatser och spontanidrottsanläggningar föranleder inga ytterligare åtgärder då 

det redan pågår ett sådant arbete inom fritidsnämnden. Motionen är med detta färdig-

behandlad. 

 

Ärende 

Motionärerna föreslår specifikt att det under 2013 ska sättas upp en belysning i parken vid 

Ulvsjövägen i Älta och mer allmänt att det ska göras en översyn och plan över belysnings-

behov i övriga liknande lekplatser och spontanidrottsanläggningar.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 2 september 2013 § 174 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 9 augusti 2013 

Fritidsnämnden den 10 april 2013 § 29 

Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 23 september 2013 § 191 

Ärendet bordlades. 

 

Beslut i kommunstyrelsen den 2 september 2013 § 174 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige avslår förslaget om att sätta upp en belysning i lekparken vid Ulvsjö-

vägen senast år 2013. Förslaget om att en översyn och plan över belysningsbehov i övriga 

liknande lekplatser och spontanidrottsanläggningar föranleder inga ytterligare åtgärder då 

det redan pågår ett sådant arbete inom fritidsnämnden. Motionen är med detta färdig-

behandlad. 

Beslut i fritidsnämnden den 10 april 2013 § 29 

Fritidsnämnden föreslog kommunfullmäktige att avslå punkten 1 om att belysning ska 

sättas upp i lekparken vid Ulvsjövägen senast 2013. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Fritidsnämnden föreslog kommunfullmäktige att besluta att motionen i övrigt anses 

besvarad. 

 

Yrkanden 

Johan Kjellman yrkade med instämmande av Christina Ståldal, Camilla Carlberg och Mikael 

Carlsson bifall till förslagen i motionen. 

 

Jan-Eric Jansson yrkade med instämmande av Rickard Wendt bifall till kommunstyrelsens 

förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde proposition på Jan-Eric Jansons yrkande mot Johan Kjellmans 

yrkande och fann att kommunfullmäktige hade bifallit Jan-Eric Janssons yrkande. Votering 

begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 51 röster för Jan-Eric Janssons yrkande 

och 10 röster för Johan Kjellmans yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit Jan-

Eric Janssons yrkande. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 

Voteringslista.   

 

Reservation 

Christina Ståldal anmälde att Nackalistans fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet. 

  

Protokollsanteckning 

Jan-Eric Jansson lät anteckna följande för Kristdemokraternas fullmäktigegrupp. 

 

”Kristdemokraterna vill att svaret på motionen Lekplatser som lokala mötesplatser för barn 

och vuxna ska innehålla följande svar till den sexårige pojken: 

 

”Hej, 

Du undrar om vi kan fixa belysning på din lekplats på Ulvsjövägen. Jo det skulle vi kunna. 

Men du vet att det finns många lekplatser i hela Nacka och vi måste ta dem i tur och 

ordning. Dessutom måste vi kolla att det är möjligt att dra fram el utan att det blir för dyrt. 

Allt det här håller vi just nu på och undersöker. Om allt fungerar som vi hoppas, så 

kommer vi och ordnar belysning på din lekplats så småningom. Men vi kan inte lova att vi 

hinner i år. Men vi hoppas."” 

 

- - - - -  
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 234 Dnr KFKS 2013/239-219 

Utformningen av Skurubron 
Motion den 11 mars 2013 av Christina Ståldal, Mikael Carlsson och Jonas Kjellman (NL) 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Ärende 

Sammanfattningsvis framför motionärerna följande. Den nya bron breddas för att inrymma 

spårförbindelse att omförhandla finansieringen av bron så att staten finansierar brobygget.  

 

Kommunstyrelsen bedömer att en omprojektering av bron för att inrymma en 

spårförbindelse inte kan göras utan att man river upp gällande avtal och börjar planera om 

från början. Om finansieringen omförhandlas för att få staten att finansierar brobygget så 

är risken uppenbart att en ny bro inte byggs de kommande 20-30 åren. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 30 september 2013 § 200 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 12 september 2013 

Motion 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 30 september 2013 § 200 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att besluta följande: 

1. Kommunfullmäktige avslår förslaget om att Nacka ska kräva att den nya bron 

byggs med tillräcklig bredd för en framtida spårförbindelse eftersom det skulle 

medföra att genomförandeavtalet måste omförhandlas och de pågående 

projekteringsarbeten, som Nacka delfinansierar, skulle få avbrytas/göras om. När 

det gäller framtida spårförbindelse till Orminge gör landstinget på kommunens 

uppdrag en idéstudie om en förlängning av tunnelbanan till Orminge, som beräknas 

bli klar i slutet av december 2013.  

2. Kommunfullmäktige noterar att de nuvarande broarna Genom Trafikverkets 

försorg kommer att byggas om för lokaltrafik och gång- och cykeltrafik. 

3. Kommunfullmäktige avslår förslaget om att den nya bron inte ska finansieras 

genom avgifter. 

4. Trafikverket och kommunen är överens om att broarna även fortsättningsvis ska 

vara landmärken i Nacka kommun. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Motionen anses med detta färdigbehandlad.  

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet.  

 

 

- - - - - 
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 14 oktober 2013 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 235  

Anmälningar, meddelanden och tillkännagivanden 
 

Revisorerna i Nacka kommun informerar  

Infoblad 1 Granskning av fastighetsunderhåll 

 

Revisionsskrivelse 2013-10-10 från revisorerna om Projektet HAMN 

 

- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 236 Dnr KFKS 2013/605-616 

Förlängd daglig SFI-utbildning 
Motion den 14 oktober 2013 av Zakia Mirza och Tuija Meisaari-Polsa (S) 

 

Handlingar i ärendet 

Motion  

 

Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 

beredning. 

 

- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 237 Dnr KFKS 2013/606-259 

Orminge centrums fortsatta utveckling 
Interpellation den 14 oktober 2013 av Ingela Birgersson, Zakia Mirza och Kaj Nyman (S) 

 

Ingela Birgersson, Zakia Mirza och Kaj Nyman anhöll om att till kommunstyrelsens 

ordförande framställa följande upplästa interpellation. 

 

Handlingar i ärendet 

Interpellation  

 

Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 

besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 238 Dnr KFKS 2013/607-026 

Arbetsmiljön i skolköken 
Interpellation den 14 oktober 2013 av Gunnel Nyman Gräff och Carl-Magnus Grenninger 

(S) 

 

Gunnel Nyman Gräff och Carl-Magnus Grenninger anhöll om att till kommunstyrelsens 

ordförande framställa följande upplästa interpellation. 

 

Handlingar i ärendet 

Interpellation  

 

Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 

besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 239 Dnr KFKS 2013/608-442 

 

De hygieniska förhållandena i köken i kommunens skolor 
Interpellation den 14 oktober 2013 av Gunnel Nyman Gräff, Kaj Nyman och Mattias 

Qvarsell (S) 

 

Gunnel Nyman Gräff, Kaj Nyman och Mattias Qvarsell anhöll om att till 

kommunstyrelsens ordförande framställa följande upplästa interpellation. 

 

Handlingar i ärendet 

Interpellation  

 

Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 

besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 
 


